

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, December 1978

INCREASE IN TAX-FREE ALLOWANCES

The Council, acting on a proposal from the Commission, has just adopted four Directives which will increase the tax-free allowances for:

- goods contained in the personal luggage of travellers within the Community and of travellers arriving from outside the Community;
- small consignments of a non-commercial character sent within the Community between private persons and by private persons outside the Community to private persons within the Community.

In presenting the proposals for the Directives, which were adopted by the Council on 18/19 December 1978, Mr. Burke, the Commissioner responsible for taxation, had a number of objectives in view:

- application of the "basket" Unit of Account of the new tax-free allowances granted to private persons so that on 1 January 1979, the allowances, when expressed in national currencies, will once again be equivalent;
- extension of the tax-free allowances granted to private persons to include small consignments from outside the Community;
- elimination of some instances of double taxation within the Community.

Implementation of the four Directives, which enter into force on 1 January 1979, will enable these objectives to be achieved without delay and, looking further ahead will allow the amounts of the allowances to be adjusted along balanced lines. The new allowances are as follows (present figures in brackets):

- 180 EUA for the allowance granted to travellers within the Community (125 u.a.);
- 40 EUA for the allowance granted to travellers arriving from outside the Community (25 u.a.);
- 60 EUA for the allowance in respect of small consignments sent between private persons within the Community (40 u.a.);
- 30 EUA for the allowance in respect of small consignments sent by private persons outside the Community to private persons within the Community (no Community rules at present);
- The still wine allowance for travellers within the Community is increased from 3 litres to 4 litres.

Mr. Burke hopes that the other proposals for Directives concerning allowances to be granted to private persons in respect of marriages, removals, inheritances and temporary imports of vehicles, which have been before the Council for a long time, will be adopted as soon as possible, and plans to put forward other initiatives. The allowances have a special value as tangible evidence of the benefits which European integration yields for the Community citizen.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
POKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, décembre 1978

AUGMENTATION DES FRANCHISES FISCALES

Le Conseil vient d'adopter, sur proposition de la Commission, quatre directives concernant l'augmentation des franchises fiscales applicables :

- aux marchandises contenues dans les bagages personnels des voyageurs intra-communautaires et des voyageurs en provenance de pays tiers;
- aux petits envois sans caractère commercial expédiés à l'intérieur de la Communauté entre particuliers et par un particulier d'un pays tiers à un particulier dans la Communauté.

Lors de la présentation des propositions de directive qui viennent d'être adoptées par le Conseil du 18/19 décembre 1978, M. Burke, membre de la Commission responsable pour les affaires fiscales, s'était proposé la réalisation de certains objectifs :

- l'application de l'UCE aux nouveaux montants de franchises fiscales accordées aux particuliers afin de permettre de retrouver au 1/1/79, l'équivalence monétaire de ces montants exprimés dans les monnaies nationales;
- l'extension à un nouveau domaine des franchises fiscales octroyées à des particuliers : celui des petits envois en provenance de pays tiers;
- l'élimination à l'intérieur de la Communauté de certains cas de double imposition.

L'adoption par le Conseil des quatre directives qui entrent en vigueur le 1 janvier 1979 permet, dans l'immédiat la réalisation de ces objectifs et, pour l'avenir, rendra possible une évolution équilibrée des montants de ces franchises fixés à : (chiffres actuels entre parenthèses)

- 180 UCE pour la franchise accordée aux voyageurs intra-communautaires ; (125 U.C.)
- 40 UCE pour la franchise accordée aux voyageurs en provenance d'un pays tiers ; (25 UC)
- 60 UCE pour la franchise concernant les petits envois expédiés à l'intérieur de la Communauté entre particuliers (40 UC)
- 30 UCE pour la franchise concernant les petits envois expédiés par un particulier d'un pays tiers à un particulier dans la Communauté. (Pas de réglementation communautaire)
- La quantité des vins tranquilles admise en franchise dans le trafic des voyageurs intra-communautaires est augmentée à 4 litres au lieu de 3 litres.

M. Burke souhaite que les autres propositions de directive concernant des franchises à octroyer aux particuliers à l'occasion de mariages, de déménagements, de successions, d'importations temporaires de voitures, en instance devant le Conseil depuis longtemps, soient adoptées dans les meilleurs délais et envisage de promouvoir d'autres initiatives afin que les citoyens des Etats membres puissent avoir le sentiment d'appartenir à la Communauté.